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Zápis z jednání 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 5/2022  

konaného dne 19. 5. 2022 
 
Přítomni: 

1. Lukáš Kettner 6. Miloslav Vrzal 

2. Pavel Antonín 7. Libor Kuchyňa 

3. Radek Černý (místopředseda) 8. Ivan Kuželka 

4. Ondřej Škoda 9. Soňa Měrtlová (tajemnice) 

5. Tomáš Preininger  

 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Zdeněk Faltus 4. Miroslav Vácha 

2. Jana Nagyová 5. Vít Kaňkovský (předseda) 

3. Tereza Mašková  

 
Hosté: 

1. Vladimír Novotný (náměstek hejtmana) 

2. Jiřina Marešová (Odborový svaz Zdravotnictví a sociální péče ČR) 

3. Jana Bartesová(ČLK, okres Jihlava) 

4. Josef Suk (ČLK, okres Pelhřimov) 

5. Ivo Vermousek (ČLK, okres Třebíč) 

6. Albrecht Chládek (ČSK, okres Havlíčkův Brod) 

7. Jana Zedníčková (ČSK, okres Jihlava) 

8. Stanislav Mrvka (ČSK, okres Pelhřimov) 

9. Irena Piálková (ČSK, okres Třebíč) 

10. Jiří Blahák (ČSK, okres Žďár nad Sázavou) 

11. Monika Šterová (ČLnK, okres Jihlava) 

12. Tomáš Nosek (Sdružení praktických lékařů ČR) 

13. Jaroslav Havlíček (Sdružení praktických lékařů ČR) 

14. Eva Matoušková (Sdružení praktických lékařů pro děti a dorost) 
 
Program: 
1. Zahájení jednání, schválení programu, kontrola zápisu; 

2. Setkání se zástupci ČLK, ČSK a ČLnK; 

3. Setkání se zástupci Sdružení praktických lékařů ČR a Sdružení praktických lékařů pro děti 

a dorost ČR; 

4. Personální zajištění poskytovatelů zdravotních služeb (lůžková i ambulantní péče); 

5. Stomatologická pohotovostní služba v Kraji Vysočina; 
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6. Diskuze, různé; 

7. Závěr. 

 
1. Zahájení jednání, schválení programu  
Radek Černý, místopředseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina, přivítal všechny přítomné 
a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je komise usnášeníschopná. 
Přednesl návrh programu jednání, který byl 8 hlasy schválen. K zápisu č. 4/2022 nebyly 
vzneseny žádné připomínky a byl 8 hlasy schválen. 
 
2. Setkání se zástupci ČLK, ČSK a ČLnK 
3. Setkání se zástupci Sdružení praktických lékařů ČR a Sdružení praktických lékařů pro 
děti a dorost ČR 
4. Personální zajištění poskytovatelů zdravotních služeb (lůžková i ambulantní péče) 
5. Stomatologická pohotovostní služba v Kraji Vysočina 
Všechny tyto body programu byly projednány v rámci diskuse s pozvanými hosty. K bodům 
programu č. 4 a 5 obdrželi členové komise s předstihem podkladové materiály. 
 
V úvodu byla řešena současná krize na Ukrajině a její dopady do českého zdravotnictví.  
Josef Suk zmínil, že ukrajinské děti by u sebe měly mít kontakt na dospělou osobu, což by 
usnadnilo komunikaci v případě nutného ošetření dítěte. 
Zástupci lékařů se shodli, že při ošetření ukrajinských uprchlíků je problémem zejména jazyková 
bariéra a časová náročnost, ošetření zabere mnohem více času. 
Jana Zedníčková zaznamenala, že uprchlické krize začali zneužívat ukrajinští občané, kteří zde 
žijí již delší dobu. Zdravotní pojištění nepokryje náklady za UA pacienta. Toto je třeba řešit 
systémově, např. bonifikačním kódem.  
Eva Matoušková – ukrajinská krize vlétla do absolutního nedostatku pediatrů, nejsme schopni 
registrovat české děti, natož ukrajinské.  
Následovala diskuse o možnostech jak dostat pediatry z nemocnic, kde jich je dostatek do 
terénu, a také o systému vzdělávání a získání praxe.  
Jana Bartesová zmínila, že velkým problémem je pedopsychiatie. Jihlava nemá dětské 
psychiatrické oddělení, pacienti jsou hospitalizovaní většinou na dětském oddělení, případně 
v některých případech v Psychiatrické nemocnici Jihlava. 
Ondřej Škoda dodal, že v Kraji Vysočina chybí také dětští neurologové. Situaci by pomohlo, 
kdyby lékaři mohli atestovat rovnou jako dětští neurologové. Současný systém je nastaven tak, 
že musí atestovat dvakrát – z neurologie a následně dětské neurologie.  
 
Tomáš Nosek pohovořil o situaci u praktických lékařů pro dospělé. Personální deficit je těsně na 
hraně, školení neprobíhá v dostatečné míře, primární péče saturuje posudkovou péči. Praktičtí 
lékaři cítí dopady covidu – žádné posudky se nezrušily, pouze se posunuly termíny. Z toho 
důvodu chybí čas na zajištění akutní péče.  
Jaroslav Havlíček sdělil, že situace ve vzdělávání je u praktických lékařů velice odlišná od 
praktických lékařů pro děti a dorost. Následně pohovořil o vlastní zkušenosti, kdy se stal 
školitelem lékařky, která se připravovala na atestaci. Problémem je zejména nízká státní dotace 
na rezidenční místo. Velice by kvitoval, kdyby stáž mohli rezidenti v nemocnici absolvovat 
bezplatně. 
Eva Matoušková dodala, že od nového roku se zvýšila nepodkročitelná mzda, ale státní dotace 
na rezidenční místo je stabilní a neměnná po celou dobu vykonávání praxe. Kraj by měl vyvinout 
tlak na ministerstvo zdravotnictví, aby došlo k valorizaci státní dotace na rezidenta.   
Lukáš Kettner – nejpodstatnější je zachytit studenty, kteří chtějí na Vysočině zůstat. Je třeba 
ekonomicky podpořit nemocnice, aby měly na výchovu mladých lékařů dostatek finančních 
prostředků.  
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Tomáš Nosek sdělil, že školí i mimo systém rezidenčních míst, většina školenců je z Jindřichova 
Hradce, kde mají možnost v průběhu školení pracovat na poloviční úvazek v nemocnici.  
Ivo Vermousek – problémem současného zdravotnictví je názor odborné společnosti, systém 
vzdělávání, praxe a financování.  
Eva Matoušková uvedla, že jedním z důvodů, proč mladí lékaři nechtějí zakládat soukromé 
lékařské praxe, jsou vysoké platy v nemocnicích. Ze strany mladých lékařů je velká poptávka po 
půl úvazcích. Nemají potřebu plných úvazků, protože i poloviční je dostatečně saturuje. 
 
Vladimír Novotný uvedl, že Kraj Vysočina motivuje stipendiem studenty 5. a 6. ročníků 
lékařských fakult. O 80tisícovou studijní podporu mohou od 1. 1. 2022 také požádat studující 
budoucí stomatologové s ukončeným 2. ročníkem. V přípravě jsou také motivace pro akreditační 
pracoviště, případně pro nemocnice. Ministr zdravotnictví přislíbil pilotní projekt pro Kraj 
Vysočina, konkrétně razantní zvýšení kapitace pro místa, kde je výrazný nedostatek praktických 
lékařů a praktických lékařů pro děti a dorost.  
Jiří Blahák požádal o zaslání bližších informací o poskytování stipendií pro budoucí stomatology. 
Soňa Měrtlová sdělila, že informace byly rozeslány všem předsedům oblastních 
stomatologických komor v jednotlivých okresech. Není problém, zaslat informace znovu.  
 
Přítomní členové komise a hosté se shodli, že komunikace s VZP se s nástupem Petry Pevné, 
ředitelky Regionální pobočky Brno VZP ČR, výrazně zlepšila. Krajská pobočka však nemůže 
samovolně navyšovat bonifikaci, toto je v kompetenci ústředí.  
 
Tomáš Nosek uvedl, že další problém vnímá v zastupitelnosti lékařů. Toto řeší forma 
sdružených praxí, tento systém ale není stále příliš využíván. 
Radek Černý doplnil, že VZP toto vnímá a je připravena sdružené praxe řešit a podporovat.  
 
Řešena byla také problematika zajištění lékařské služby první pomoci a bytová politika – 
samosprávy, které budou schopné zajistit bydlení, budou pro lékaře atraktivnější. 
 
Radek Černý v závěru diskuse uvedl, že zásadním výstupem z tohoto jednání pro vedení kraje 
je záležitost rezidentů a stáží v nemocnicích. Bylo by vhodné tuto problematiku vyřešit 
systémovým opatřením, metodikou, včetně financování. 
 
 
6. Diskuze, různé 
Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 16. 6. 2022 od 15:30. 
 
 
7. Závěr 
Radek Černý poděkoval všem přítomným za účast a ukončil zasedání. 
 
 
 
MUDr. Radek Černý 
místopředseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
 
Ing. Soňa Měrtlová 
tajemnice Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
Zpracovala Dana Vrábelová dne 24. 5. 2022. 


